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Beograd - Iako je jo{ pre dva i
po meseca gradska Gra|evin-
ska inspekcija izdala re{enje da
se obustavi nadzi|ivanje krova
na zgradi u ulici Ustani~koj
broj 214 do 222 u Beogradu, ra-
dovi nesmetano, bez ikakvog

prekida, jo{ uvek traju. Osim
{to su suo~eni sa nereagova-
njem nadle`nih institucija da
se izgradnja zaustavi, od marta
ove godine stanari svakodnev-
no trpe teror buke, o{te}enja
stanova, proki{njavanje, opa-
snosti od neza{ti}enog gradili-
{ta. Najve}i problem je ipak to

{to su investitori nezakonito
dodali jo{ sprat i potkrovlje, a
deo dokumenata za to odobrio
je i gradski Sekretarijat za urba-
nizam. Time su ugrozili i stabil-
nost zgrade izgra|ene na ve}
kliznom terenu, ali i bezbed-
nost vi{e od 450 ljudi koji u tim
stanovima ̀ ive.

Iako su se do sada obra}ali
svim nadle`nim institucijama,
stanari su nailazili na „zid“, dok
su inspekcije koje su izlazile na
teren uglavnom tvrdile da je
„sve u redu“. ^injenicu da na-
vodno niko ne mo`e da zausta-
vi spornu gradnju rezignirani
stanari vide kao „jasnu nameru
vlasti da kupovinom vremena
pokrije kriminalne radnje“.

- Svaka instanca kojoj smo
se obra}ali napravila je gomilu
propusta, od Op{tine Zvezdara,
koja nije smela da izda odobre-
nje za nadzi|ivanje, jer je zgra-
da jo{ 1986. ve} nadzidana za
jedan sprat, preko gradskog Se-
kretarijata koji je izdao skanda-
lozan Akt o urbanisti~kim
uslovima, a zatim i izvr{io pri-
jem i verifikaciju dokumentaci-
je, do inspekcija i na kraju Mi-
nistarstva koji sve to pokrivaju
- ka`e jedan od stanara i doda-
je da do nadzi|ivanja na prvom
mestu nije ni smelo da do|e,
bez pristanka vlasnika stanova,
i adekvatne dogovorene na-
doknade vlasnicima, jer su oni,
po svim tada i sada va`e}im za-
konima, jedini koji imaju vla-
sni{tvo nad svim zajedni~kim
prostorom pa i krovom.

Stanari ka`u da im nije pru-

`en nijedan stati~ki prora~un o
bezbednosti nadogradnje, ve}
samo pojedina mi{ljenja, a raz-
log za to vide u „neto dobiti od
milion evra za celu povr{inu
krova“.

„A ovakvih zgrada na Ko-
njarniku ima jo{ 10.“

Naime, Stanarska zadruga

Podstanar je od op{tine 1994.
dobila odobrenje za izgradnju
20 stanova za svoje zadrugare.
Gra|evinsku dozvolu Podsta-
nar dobija od Sekretarijata za
urbanizam, na osnovu tog odo-
brenja, ali i spornog Akta o ur-
banisti~kim uslovima, kome je,
osim {to sadr`i neta~ne i ne-
precizne podatke, istekao i rok
va`enja od godinu dana i na
kome je datum ispravljen pa

overen. Zadruga danas ima ko-
mercijalni status, te je sporno
kako i dalje koristi pravo na
nadzi|ivanje. Po podacima iz
APR, navodna „zadruga“ nema
PIB (poreski identifikacioni
broj), nema zaposlenih, a od
kada podaci postoje, „Podsta-
nar“ nema prijavljenih poslov-

nih aktivnosti ni finansijskih
izve{taja.

Kao subinvestitor radova
pojavljuje se firma Rolling in-
vest. Firma zvani~no ima jed-
nog zaposlenog, a prema poda-
cima NBS, u blokadi je bila od
marta ove godine pa do 11. av-
gusta. Izvo|a~ radova je beo-
gradska firma Vinstan, osno-
vana u januaru pro{le godine,
~iji je vlasnik u julu ove godine,

Beograd - Pro{le su dve i po go-
dine otkad je biv{a ministarka
poljoprivrede Sne`ana Bo{ko-
vi} Bogosavljevi} najavila kako
}e „do kraja 2015. biti pu{tena
u rad nacionalna laboratorija
za kontrolu kvaliteta sirovog
mleka“, ali se oktobra 2017. to
jo{ nije desilo. Krajem te 2015.
opremanje laboratorije je zavr-
{eno, a kako su u aprilu nared-
ne godine Danasu rekli u Mini-
starstvu poljoprivrede, obavlje-
ni su radovi na ure|enju objek-
ta, nabavljena je i instalirana
oprema, informacioni sistem
za upravljanje ispitivanjima,
kao i specijalizovana vozila za
prikupljanje uzoraka sa terena.
„U tehni~kom i materijalnom
smislu, laboratorija je spremna
za rad“, rekli su nam tada u re-
sornom Ministarstvu. U tom
trenutku jedino {to nije bilo
spremno su kadrovi. „Intenziv-
no se radi i na kadrovskom

osposobljavanju laboratorije“,
napomenuli su nam u Mini-
starstvu.

Koliko je rad na tome bio in-
tenzivan najbolje pokazuje to

{to oktobra 2017. laboratorija i
dalje ne radi, a Ministarstvo je
tek pro{le srede raspisalo javni
poziv za zapo{ljavanje ~etvoro
ljudi na radna mesta u ovoj la-
boratoriji. Rok za prijave od os-
am radnih dana od dana obja-

vljivanja poziva jo{ nije istekao,
a u Ministarstvu su nam ju~e
rekli da je laboratorija za ispiti-
vanje mleka u potpunosti teh-
ni~ki opremljena i da }e po~eti

sa radom po okon~anju kon-
kursnih procedura koje se od-
nose na zapo{ljavanje laborato-
rijskog osoblja.

Na pitanje u kojoj fazi je
otvaranje laboratorije za bez-
bednost hrane u Ministarstvu
ka`u da je „planirano da do
kraja godine bude kompletno
opremljena, {to }e omogu}iti
njeno skoro otvaranje“.

Nacionalna laboratorija koja
bi kontrolisala kvalitet sirovog
mleka je deo Direkcije za naci-
onalne referentne laboratorije

u Batajnici, a za sada u okviru
nje radi fitosanitarna laborato-
rija koju je pre dve godine otvo-
rila biv{a ministarka poljopri-
vrede, kao i banka biljnih gena.

U Nacionalnoj laboratoriji
za kontrolu kvaliteta sirovog
mleka, kada bude po~ela da ra-
di, ispitiva}e se hemijski sastav
mleka, aflatoksina u mleku i
hrani, kao i prisustvo bakterija
i virusa u hrani.

Predsednik Udru`enja pro-
izvo|a~a mleka Srbije Ljubi{a

Jovanovi} za Danas ka`e da je
nepostojanje referentne labora-
torije su{tinski sistemski pro-
blem i zato se nada da }e, kada
bude otvorena, za`iveti u pu-
nom kapacitetu jer industrija
mleka to zaslu`uje.

- Dugo se pri~a o otvaranju
nacionalne laboratorije, posled-
njih 15 godina i ne znam zbog
~ega se to jo{ nije desilo, kada se
zna koliko je novca EU ulo`ila,
oprema postoji ve} nekoliko
godina - isti~e Jovanovi}.

On ka`e da }e od otvaranja
laboratorije primarna proiz-
vodnja svakako imati koristi.

- Kada nemate jednu refe-
rentnu laboratoriju, mo`ete da
zamislite samo koliko tu ima
nesuglasica, pa i zloupotreba i
zato }e osnivanjem jedne me-
rodavne laboratorije biti uve-
den red jer }e se ti rezultati
kontrole kvaliteta mleka ra~u-
nati kao kona~ni - napominje
Jovanovi}.

Lj. Bukvi}

Ve} godinu i po dana stoji instalirana
i zaklju~ana oprema za kontrolisanje
sastava mleka, jer dr`ava ne 
zapo{ljava ~etiri stru~njaka 
potrebna da bi laboratorija proradila 
Tek pre nedelju dana raspisan 
konkurs za ova radna mesta
Laboratorija za ispitivanje 
mesa jo{ ni na vidiku

Ni dve godine od najave Ministarstva poljoprivrede nacionalna laboratorija za kontrolu mleka jo{ nije otvorena 

Zbog nerada Ministarstva 
niko ne kontroli{e mleko i meso

NA[A PRI^A

U laboratorije ulo`eno 15 miliona evra

Za sve laboratorije koje je osnovala Republika Srbija, od 2004. Evropska unija je iz-
dvojila 15 miliona evra, a za opremanje laboratorija u Direkciji za nacionalne refe-
rentne laboratorije u Batajnici EU je izdvojila vi{e od 7,8 miliona evra, dok je iz bu-
d`eta Srbije izdvojeno 3,6 miliona evra.

Nadle`ne institucije }ute nad nezakonitim nadzi|ivanjem zgrada na Konjarniku 

Fantomske firme i nelegalni papiri nad glavama
NA[A PRI^A

Repriza „10 avijati~ara“
Nelegalno nadzi|ivanje uz „amin“ vlasti nije novo u naselju Konjarnik. Od
ukupno 24 ovakva objekta, ostalo je jo{ desetak koji mogu biti nadzidani.
Prema re~ima stanara koji su se ovom problematikom bavili, zvani~no je
odbranjena Ulica 10 avijati~ara, neparni brojevi u Ustani~koj ulici, dok je po-
lovina [ama~ke ulice i Danice Markovi} nadzidana. Naj~uveniji primer je ne-
plansko i nelegalno nadzi|ivanje 2005. na devet zgrada, me|u kojima i na
objektima u Ulici 10 avijati~ara, kada je, tokom dve godine gradnje obez-
be|enje na gradili{tu pretuklo ili povredilo ~ak devetoro ljudi. Krov je nad-
zidan, zgrada o{te}ena, a do sada je, u dva navrata usled vremenskih prili-
ka delovi krova su se obru{avali.
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Laboratorija za mleko
godinama na ~ekanju

Nelegalna gradnja
te~e bez zastoja



Beograd - Austrijska kom-
panija HETA, zajedno sa fir-
mom Istrian hotels, ~lani-
com MK grupe, potpisala je
ju~e ugovor o prodaji 100
odsto u~e{}a u svim kompa-
nijama Skiper grupe, saop-
{tila je MK grupa. Istrian
hotels je dostavila najbolju
ponudu na me|unarodnom
tenderu za kupovinu tog

luksuznog kompleksa na Ja-
dranu, koji je zavr{en kra-
jem septembra ove godine.
O~ekuje se da svi poslovi
oko transakcije budu zavr-

{eni u narednim nedeljama,
pi{e u saop{tenju. MK grupa
u svom portfoliju ima se-
dam hotela sa 4 i 5 zvezdica.

N. D.
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Nastavak sa 1. strane
Naime, penzije su tada sma-

njivane tako {to je iznos penzi-
je od 25.000 do 40.000 dinara
smanjen za 22 odsto, a iznosi
preko 40.000 dinara su uma-
njeni za 25 odsto. Tako }e pen-
zioneri koji su 2014. primali
40.000 dinara nakon pove}anja
primati 39.600 dinara. To je
nominalno manje za 0,35 od-
sto, a realno za 6,45 odsto. Pen-
zioneri sa primanjima od
60.000 dinara pre smanjenja,
od januara }e primati penzije
od 55.805 dinara, {to je realno
~ak 12 odsto manja penzija ne-
go u 2014.

Plate zaposlenih u javnom
sektoru ve}e od 25.000 dinara
su 2014. godine linearno sma-
njene za 10 odsto. Nakon pove-
}anja iz 2016, 2017. i januara
slede}e godine neki od njih }e
imati plate ve}e nego pre sma-
njenja, ali kada se ura~una i in-
flacija ve}ina }e biti u minusu.

Jedini delovi javnog sektora
koji }e slede}e godine imati re-
alno ve}e plate nego 2014. go-
dine su prosveta i zdravstvo u
kojima radi oko 230.000 ljudi.

Naime, prose~na plata u
obrazovanju nakon najavlje-
nog pove}anja od 10 odsto bi
trebalo da iznosi 47.200 dina-
ra, dok je pre smanjenja u
2014. godini iznosila 43.666 di-
nara. Ovo je nominalni rast od
osam odsto, ali kada se ura~u-
na kumulativna inflacija od 6,1
odsto za ove tri godine, realni
rast }e biti svega 1,9 odsto. Za-
hvaljuju}i pove}anjima od ~e-
tiri, odnosno {est odsto u 2016.
i 2017. godini, kao i najavljenih
10 odsto slede}e godine, zapo-
sleni u osnovnim i srednjim
{kolama }e imati i najve}i rast
plata u javnom sektoru. Kada
se sve sabere oni }e u odnosu

na 2014. godinu imati 9,1 od-
sto ve}e nominalne plate, ma-
da }e realno to biti rast od tri
odsto. S druge strane, univer-
zitetski profesori nisu pro{li ni
blizu tako dobro. Oni su u
prethodna dva puta dobili po-
ve}anja od dva, odnosno tri
odsto, a ukoliko bi od januara
dobili jo{ pet odsto kako se
pretpostavlja, ne bi ni dostigli
nivo plata iz 2014, a u realnom
iznosu plate bi im vredele ma-
nje za preko {est odsto.

Zaposleni u zdravstvu tako-
|e o~ekuju povi{ice od deset

odsto slede}e godine i sa njima
}e imati za sedam odsto ve}e
plate nego 2014. u nominal-
nom iznosu, mada u realnom
za malo manje od jedan odsto.

Vojska i policija su tako|e u
grupi onih koji }e dobiti povi{i-
cu od deset odsto i zajedno sa
ranijim povi{icama ima}e za
pet odsto ve}e plate nego pre
smanjenja. To ipak ne}e biti
dovoljno da nadoknadi rast ce-
na od {est odsto koji se desio u
me|uvremenu.

Najgore su pro{li zaposleni
u administraciji. Oni ne samo
da su zaobi|eni prilikom povi-
{ica u prethodne dve godine,
ve} }e i sada dobiti pove}anje
od pet odsto. To zna~i da }e oni
od Nove godine primati platu
za 5,5 odsto nominalno manju
nego 2014. godine, a realno je
to smanjenje od 11,6 odsto.

Milo{ Obradovi}

Zdravstveni radnici dobili 0,9 odsto
realno, nastavnici tri odsto
Profesorima na fakultetu plate 
sedam odsto manje nego 2014,
slu`benicima ~ak 11 odsto

Kolika je stvarna vrednost zarada i penzija nakon 
najavljenih povi{ica u odnosu na vreme pre povi{ica

Plate realno manje:
Vojsci, administraciji,
policiji, univerzitetu

stanara
kako nezvani~no saznaje Da-
nas, uhap{en sa 10 kilograma
marihuane.

Tra`e}i poja{njenje za niz
nepravilnosti i nezakonitosti u
ovom slu~aju, list Danas je do-
bio odgovore samo iz dve insti-
tucije.

Ministarstvo gra|evine tako
ka`e da njihovi inspektori „ne-
maju nadle`nost da utvr|uju
zakonitost izdatih odobrenja za
gradnju, odnosno gra|evinskih
dozvola“. U prili~no nejasnom
odgovoru stoji i da je investitor,
po nalogu gra|evinskog in-
spektora, „dostavio stru~no
mi{ljenje sa dokazom seizmi~-
ke stabilnosti objekta, nosivosti
temelja nakon pove}anog opte-
re}enja objekta, potpisano od
strane odgovornog projektan-
ta“. Dakle, potpis „odgovornog
projektanata“ ~ije ime, firmu i
stru~nost ne znamo, dovoljan
je da jedna lamela, od prvobit-
no planiranih sedam eta`a na-
raste na 10, a druga od prvobit-
nih osam dobije jo{ tri sprata,
te da se od ostalih inspekcijskih
nalaza odustane, iako zidovi u
prizemlju po~inju da pucaju po
vertikali, a ogroman broj sta-
nova je o{te}en.

Gradska inspekcija, s druge
strane, navodi da je 7. jula do-
nela re{enje kojim nala`e inve-
stitoru i izvo|a~u da obustavi
dalje izvo|enje radova, jer su
konstatovana odstupanja od
glavnog projekta, a investitoru
da u roku od 60 dana pribavi
izmenu gra|evinske dozvole.
„Kako investitor i izvo|a~ nisu
postupili po nalogu iz re{enja
ve} su nastavili sa izvo|enjem
radova, gra|evinski inspektor
je 6. septembra doneo re{enje
kojim se investitoru nala`e da
ukloni krovnu konstrukciju iz-
nad ulaza 214, a Prvom osnov-
nom javnom tu`ila{tvu podne-
ta je prijava protiv investitora i
izvo|a~a radova za pokretanje
privrednog prestupa zbog na-
stavka izvo|enja radova nakon
obustave“.

Iz Prvog osnovnog javnog

tu`ila{tva jo{ nismo dobili od-
govore da li su protiv odgovor-
nih podnete tu`be. Do pred-
stavnika investitora, zadruge
„Podstanar“ i firme Rolling in-
vest nismo uspeli da do|emo,
jer nigde ne postoji kontakt te-
lefon. S druge strane, direktor
izvo|a~a, firme Vinstan, Mi-
lan Kne`evi}, odgovorio je na
na{ poziv i rekao da „ne zna da
je izdato re{enje za obustavu
radova“.

Dok ~ekamo odgovore i
drugih nadle`nih, a`urni inve-
stitori izgradnju privode kraju
i na poslednjem ulazu, a dok
stanari sa~ekaju da sudovi do-
nesu odluku, stanovi }e vero-
vatno ve} biti prodati, s obzi-
rom da su jo{ po~etkom grad-
nje bili ogla{eni na sajtu Ne-
kretnine.

I. Nikoleti}

Investicije i narkotici
Dok ~ekamo zvani~nu potvrdu MUP Srbije, Danas nezvani~no saznaje da je
Jugoslav Spasi}, vlasnik firme izvo|a~a radova Vinstan, u avgustu uhap{en
zbog posedovanja 10 kilograma marihuane. Naime, u saop{tenju MUP Srbi-
je od 22. avgusta, navodi se da je „Slu`ba za borbu protiv organizovanog kri-
minala MUP uhapsila A. A. (1992) i J. S. (1984) i tom prilikom zaplenila 10 ki-
lograma marihuane“. Prema saznanjima Danasa, Spasi} se od tada ne poja-
vljuje na gradili{tu na kom je bio prisutan svaki dan, a njegov automobil jo{
je parkiran pored zgrade u Ustani~koj. Stanari nisu `eleli da se predstavljaju
novinarima, ali ni da ulaze u li~ne kontakte sa ljudima na gradili{tu, jer su,
ka`u, upla{eni.
- Od prvog dana obezbe|enje gradili{ta nam je dalo do znanja da se radi o
„ozbiljnoj ekipi“, pojavilo se pet momaka sa dva psa, verovatno u cilju da za-
pla{e stanare. I uspelo im je, ovde ima puno starijih ludi koji ne ̀ ele da se me-
{aju - pri~a jedan od stanara.
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PLATE NOMINALNI INFLACIJA REALNI 
RAST/PAD RAST/PAD

Osn. i sred. škola 9.10% -6.10% 3.00%
Univerzitet -1.00% -6.10% -7.10%
Vojska i policija 5.00% -6.10% -1.10%
Administracija -5.50% -6.10% -11.60%
Zdravstvo 7.00% -6.10% 0.90%

KURS

ZVANI^NI SREDNJI KURS NARODNE BANKE SRBIJE ZA DANA[NJI DAN

119,1626 101,4409

Beograd - Jedna od najve}ih sla-
bosti Srbije u tranziciji ka digital-
nom dru{tvu povezana je sa ne-
dovoljnim sredstvima koje dr`a-
va odvaja za visoko obrazovanje,
{to dovodi do nedostatka ade-
kvatnih ljudskih resursa u odgo-
varaju}im regulatornim telima i
nedovoljnog u~e{}a stanovni-
{tva sa visokim obrazovanjem u
ukupnoj populaciji - glavna je
poruka sa ju~e odr`ane konfe-
rencije Fridrih Ebert fondacije
na temu „Digitalna transforma-
cija i tr`i{te rada“.

Kako je istaknuto, nizak nivo
saradnje izme|u poslovnog i
akademskog sektora i nedosta-
tak motivacije za pobolj{anje ove

saradnje predstavlja zna~ajnu
pretnju za uspe{no prilago|ava-
nje obrazovnog sistema Srbije
potrebama razvoja digitalnog
dru{tva. Ipak, pozitivni pomaci
ogledaju se u tome {to je usvojen
Zakon o telekomunikacijama i
drugim digitalnim uslugama
koji je usagla{en sa regulativama
EU, ali i u tom domenu postoje
problemi sa sporom primenom
usvojene regulative.

Direktorka Fridrih Eberta za
Srbiju i Crnu Goru Ursula Koh-
Laugvic ocenila je da Srbija da-
nas mora da brine o budu}nosti
digitalizacije tr`i{ta, bez obzira
na to kada }e priklju~iti Evrop-
skoj uniji. U. Mileti}

Mihajlovi}:
Izgradnja
obilaznice
Beograd - Ministarka gra|evi-
narstva, saobra}aja i infra-
strukture, Zorana Mihajlovi},
razgovarala je ju~e sa predstav-
nicima kompanije „Pauer ^aj-
na“ o izgradnji obilaznice oko
Beograda, saop{tio je kabinet
Mihajlovi}eve.

„Izgradnja obilaznice oko
Beograda za Vladu Srbije je od
strate{kog zna~aja jer se na ovaj
projekat ~eka ve} 30 godina. Za
Sektor B - deonicu od Ostru-
`nice do Bubanj potoka, pro{le
godine je potpisan komercijal-
ni ugovor i o~ekujemo da ona
bude zavr{ena do kraja 2020.
godine“, rekla je Mihajlovi}eva.

Ona je naglasila da je, pored
efikasne realizacije projekta na
ve} ugovorenoj deonici, cilj Vla-
de da se {to pre zaklju~i komer-
cijalni ugovor i za preostali 31
kilometar Sektora C, Bubanj po-
tok - Vin~a - Pan~evo. „@elimo
da Srbija bude lider u saradnji sa
Kinom u oblasti infrastrukture i
centar za kineske investicije u
ovom delu Evrope“, rekla je Mi-
hajlovi}eva, i dodala da je ukup-
na vrednost infrastrukturnih
projekata Srbije i Kine oko {est
milijardi evra. Fonet

MK grupa kupila hotel u Istri

Digitalizacija tra`i 
ve}a ulaganja 
u obrazovanje

Nova laboratorija za 
Centar za promociju nauke
Beograd - Centar za promociju
nauke je u okviru programa
„Zajednici zajedno“ kompanije
NIS osvojio sredstva koja }e ulo-
ìti u laboratoriju namenjenu re-

alizaciji projekata iz oblasti
STEM disciplina (prirodne nau-
ke, tehnologija, in`enjerstvo i
matematika), saop{teno je ju~e.
Centar za promociju nauke
osvojio je sredstva u visini od
4.200.000 dinara. Prostor koji }e
CPN opremiti u svom Nau~nom
klubu u Beogradu, bi}e otvorena
laboratorija u kojoj }e posetioci
na raspolaganju imati alat, pro-
stor i stru~nu pomo} pri realiza-

ciji ideja iz oblasti STEM disci-
plina. Kako je saop{teno, ova la-
boratorija }e biti besplatni inku-
bator inovacija, mesto gde se
kroz radionice, predavanja, pro-
jekcije, razgovore, ali i zajedni~ki
rad, ukr{taju znanje, vreme i re-
sursi nau~nika i mladih. STEM
laboratorija bi}e opremljena po-
~etkom idu}e godine, kada }e
naj{iroj javnosti biti dostupni ra-
znovrsni programi. Za devet go-
dina, koliko traje program „Za-
jednici zajedno“, NIS je putem
javnog konkursa realizovao vi{e
od 900 projekta u iznosu ve}em
od 900 miliona dinara. M. D.

Lekari „u plusu“ - 0,9 odsto
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